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Verslag van de vergadering van de Coördinatie Co i9sie 
voor de Inte&ratie en de Vrijhandelszone op 27 october 195~~ 

IQ Vrijhandelszone 
Staatssecretaris van der Beugel geeft een kort overzicht 

van de stand van zaken bij de onderhandelingen over de Yri j 
handelszone in Parijs. Er zijn daarbij drie belangrijke pr o
blemen naar voren gekomen: 
1. De institutionele kwesties. 

Engeland heeft een tegenvoorstel gedaan volGens hetwelk 
in een belangrijk aantal gevallen - en met name bij de goed
keuring van ontsnappingsclausules - met 2/3 meerderheid van 
stemmen door de Raa d van de Vrijha~delszone moet worden be
sloten o 

20 De heer Maudling heeft, teleurgesteld over het verloop van 
de sectorstüdies onder de ae gis van de Steering Board, een 
proce durevoorstel gedaan volgens hetwelk een nieuwe commis
sie met politieke bevoe gdheden onder zijn leiding thans con
tinu tot 31 december over de sectorproblernen zal spreken en 
beslissen " 

30 De Franse delegatie heeft in een interventie in het Comité 
Maudling een reeks vragen gesteld welke verband houten et 
de k~es tie of landen van de Vrijhandelszone al dan niet de 
autonomie t.a ov o hun buitentar,ieven zullen behouden, aarbij 
de Franse filosofie naar voren werd geb.racht dat de Vrijhan
delszone een preferentiele zone zou moeten zijn. 

ad 1 

Mini Rter Maudling heeft in z1Jn mondelinge inleiding over 
de Engelse institutionele voorstellen gesteld dat de Zes niet 
zouden kunnen wo rden overstemdo Aangezie n het Verenigd Konink
rijk echter een goedkeuringsprocedure voor de ontsnapp ingscl au
sules vraagt en geen afke 'J. ringsprocedure, is di t bezij den de 
waarheid. Bovendien zullen de Zes overstemd kunnen worden in
dien zij niet als eenheid optreden, hets een met name nog het ge· 
val kan zijn ingeval van moeilijkheden in speciale sectoren ge
durende de eerste t wee etappes~ De Engelse manoeuvre wordt hie~ 
do or niet bij zonder handig en het wordt de ' partners van Frank
rijk binnen de Zes hierdoo r moeilijker gemaakt om de Fransen te 
be wege n in de richting ' van het Engelse voorstel concessies te 
doena 
a d 20 

Het is duidelijk dat de Fransen bij de sectorstudies een 
vertragingspolitiek voereno Minister Maudl ing is hierover bij
zonder verontwaardigd en heef t de indruk da t de Fransen hem er 
in hebben l a ten lopen in juli, t oen zij de se ctorstudies . ~ebben 
voorgesteldo Staatssecretaris van der Beugel meent dat W1J po
sitief moeten staan te genover het voorstel van Maudling om op 
politiek niveau de sectorproblemen verder te behandeleno De e. 
perts van de Zes moeten zo snel mo gel ij k met hun rapporten ge
ree d komen en v oorts moe t niet me degewerkt worden aan het Fran
se voorstel om dan eerst nog eens de experts van de Zeven t ien 
aan deze problemen t e zetten o 
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ad 3 
De Fransen 'vensen een aanval te doen op de autonocie 

t.a.v. de b'..itentaricven, omdat zij de zekerheid' illen he 
ben dat zij hun prefe rentiele markten in de an ere landen v~ 
de Vrijhandelszone niet kwijt raken door een eenzijdi e ta
riefverlaGing van die l anden t.o.v. derèeno Eoe~el er een re
àe lijk element in dit Franse standpunt is, moet vermeden or
den dat h i erdoor de besprekincen te veel vertraagd worden~ 
I ede re niem'/e gedachte die de Fransen op,eren zou weer via 
de Zes moeten worden gekanaliseerd, hetgeen veel tijd kost. 

De heer Fock merkt op dat, mocht er t.z.t. een crisis 
komen, het van veel belang zal zijn wie hiervoor verantwoor
delijk zal vlorden gesteld. Nederland zal in ie der geval niet 
tot de schuldigen mogen worden gerekende 

De heer van Oosten merkt naar aanleiding van de bespre
kingen over de landbouw in de Vrijhandelszone op dat ~linister 
Vonde ling het wenselijk a cht dat in het gesprek over de land
bouw tussen de Zes, Denemarken en Entseland, de Commissie na
mens de Zes zal sprekeno 

De Voorzitter en Staatssecretaris Van der Beugel gaan 
hiermee accoord doch m2nen dat de Commissie niet uitsluitend 
de woordvoerder kan zijn en dat Nederland dus we l degeli:k 
zijn eigen _.:edachten in het ge-sprek naa.r voren moet kunnen 
brengen. Bc':r2 ndien dient er uiteraard prealabele overeenstem
ning te zijn t ussen de Zes over hetgeen de Commissie zal 
zeggen o 

De heer Van Oosten vraagt zich voorts af of - zoals 
Staatssecretaris Van der Beugel in de Zes heeft gesteld -
de landbouwrege ling op de philosophie van het even~icht in 
de afbraak de r handelsbelemmeringen moet zijn gebaseerd en 
niet op die van het evenwicht in de wederzijdse afzetver
r uiming o Nederland zal althans in de eerste etappe toch klID
nen volstaan met een standstill zonder afbraak van tarieven 
en auantitatieve restricties. De Voorzitter en Staatssecre-

~ 

t aris Van der Beugel menen dat voor de eerste etappe in'erdaaè 
ve rmoe delijk ni e t meer ha a lbaar is. Zij menen overigens dat 
de heer IJIanshol t me t de do or Nederl and naar voren gebrac~~tte 
philosophie heeft ingestemd, heteeen de heer Van osten ech
ter uit diens wo orden niet heeft be~repeno 

Il o Bespreking agenda Raadsvergadering EEG/Euratom op 4 november 
a .s. 

Bij de bespreking van de agenda van bovenbedoelde Raads
vergadering bvamen de volgende punten aan de orde Î 

.. 
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a) Beantwoordin 
ment oor 
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en van leden van het Euro ees Parle
n1sters. 

Een lid van het Europees Parlement heeft aan de Raad 
van Ministers een schriftelijke vraag gesteld betreffende de 
sa~enstelling van het Economisch en Sociaal Comité o De Raad 
zal in beginsel zijn standpunt moeten bepalen met betrekking 
tot de houding welke hij tegenover dergelijke vragen nu en in 
de toekomst wenst aan te nemen o Bij een bespreking van dit 
probleem door de Permanente Vertegenwoordigers is gebleken 
dat de meerderheid der delegaties een zo restrictief mogelijke 
houding wenst aan te nemen. Alleen de Nederlandse Vertegen
woordiger heeft gepleit voor een ruim standpunto De heer Van 
der Beugel acht de houding van de Nederlandse Permanente Ver
tegenwoordiger volkomen juisto Indien de Raad weigert met de 
Assembl~e in contact te treden, zal tenslotte de Commissie de 
enige zijn die als woordvoerder voor-de executieve instellin
gen optreedt en dat niet alleen ten aanzien van de Assemblée 
maar ook tegenover andereno Gezien de structuur van de Verdra
gen van Rome, waarin aan de Raad van Ministers een centrale 
plaats is toegekend, kan de Raad niet weigeren desgevraagd in
lichtingen over zijn beleid aan de Assembl~e te verstrekkeno 

De Voorzitter kan zich met deze opvatting verenigen mits 
het contact met de Assembl~e duidelijk wordt gekanaliseerd. 
Uit een oogpunt van efficiency moet vermeden worden dat de 
Raad overstroomd wordt met vragen om schriftelijk of monde
ling inlichtingen te verstrekkeno · 

Besloten wordt dat Buitenlandse Zaken over de verschil
lende aspecten van dit probleem nog een notitie zal opstellen 
voor de aanvang van de Raadsvergadering van 4 novembero 

b) De begrotingen der Gemeenschapsinstellingen~ 
; 

De heer Linthorst Homan deelt mede dat de begrotingen 
van de Europese Commissie zojuist zijn ontvangen en vanaf 27 
october besproken worden in een werkgroep van deskundigeno 
De Nederlandse vertegenwoordiger in deze werkgroep zal ver
slag van deze werkzaamheden uitbrengen in een ·interdepartemen
t ale vergadering op donderdag 30 octobero De conclusies van 
deze laatste vergadering zullen zo spoedig mogelijk ter kennis 
van de Permanente Vertegenwoordiger worden gebracht met het 
oog op de bespreking van dit vraagstuk -in de vergadering der 
Permanente Vertegenwoordigers op 3 november Q Indien tijdens 
de interde partementale bespreking mocht blijken dat er proble
men zijn, die aan de · Ministerraad dienen te worden v oorge
legd, zal zulks geschieden in de vergadering van de Minister
raad van vrijdag 31 october. 

Te Brussel zal er naar gestreefd worden de begrotingen 
der EEG- en Euratominstellingen op 4 november goed te keuren 
zodat deze naar de Assemblée kunnen worden gezonden~ 

Gezien het grote aantal vragen dat in Nederland is gere
zen ten aanzien van het ontwerp-researchbudget van Euratom, 
zal de Permanente Vertegenwoo rdiging trachten deze afzonder
lijk met de heer Guéron van Euratom door te nemen, waarbij 
waarschijnlijk reeds een aantal problemen kan worden opgehel
derd zodat deze in de vergadering der Permanente Vertegenwoor
digers niet meer aan de orde behoeven te worden gesteld~ 
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c) Controle-Commissie 
Bij de vo orbereiding van het statuut van de Controle-Co _ 

miss ie zal Financiën infor meel contact opnemen met de voorzit
ter van de Rekenkame r o Bij de re dac tie van dit statuut za er 
op gelet moeten wo rden dat de omschrijving van de vereisten 
waaraan de leden der Co n trole-Commissie mo eten voldoen ruim 
wordt geredigeerd teneinde te voorkomen dat eventueel geschikt 
geachte Nederlandse candidaten niet bij v oor baat worden uit e
sloten. 
d) Vaststellin lobale verdelin elden van 

et onas v oor de overzeese • cVo soc a e en eco-
nOffilSC e proJecten. 

Tegen het voorstel der Commissie om voor 1958 2/3 te bt
stemmen voor sociale projecten en 1/3 voor economische inves
teringen bestaat van Nederlandse zijde geen bez~aaro 

e) tot tariefonderhandelin en 
AT 0 

Er bestond algemeen overeenstemming dat de EEG het Ameri
kaanse aanbod tot het voeren van tariefonderhandelingen dient 
te aanvaardeno In het Benelux-overleg is reeds gebleken dat 
dit ook het standpunt van onze Benelux-partners iso I n dit ver
ba nd werd erop gewezen dat de Zes in hun antwoord op de ques
tionnaire van het GATT reeds hebben ver: .. laard tot onderhande
lingen over het buitentarief bereid te zijno Dergelijke onder
handelingen zouoen bovendien impliceren dat het buitentarief 
door het GATT erkend wordto 

I~Io De Voorzitter wijst er op dat de interne afbraak van 
quantitatieve re s tricties i n de EEG aanleiding kan geven tot 
moeilijkheden in het GATTo Volgens de GATT- regels immers zijn 
contingenten alleen gerechtvaardigd in verband met hun beta
lingsbalan smoeilijkhedeno Indien de Zes onderling hun quanti
tatieve restricties afbreken doch deze handhaven tegenover de 
andere GATT-le den 9 zou dit aanleiding kunnen geven tot de op
merking, dat een dergelijke discriminatie alleen geoorloofd 
kan zi j n indien de EEG als zo dan i g zou kunnen aantonen in be
talingsbalan smoeilijkheden te verkeren Q 

Besloten word t da t Ec onomi sche Zaken over dit vraagstuk 
tob.v. e en volgende vergadering een n qtitie zal opstelleno 

IVo Economische Zaken zal eveneens een nota opstellen over de 
vraaw in hoeverre de doorstroming tussen de EEG-Ianden proble
men kan opwerpen voor onze bilaterale handelspolitiek bv. t en 
aanzien van de Oosteuropese l andeno 
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